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معاون نظارت و ارزشيابي سازمان سينمايي در گردهمايي مديران آموزشگاه هاي آزاد 
سينمايي سراسر كشور عنوان كرد

بدون اخذ مجوز هيچ فيلمي ساخته نمي شود

   سيدمرتضي ذاكر
ب�دون اخ�ذ مج�وز هي�چ فيلم�ي س�اخته نمي ش�ود 
ب�ا  را  آموزش�گاه ها  ج�وان  هنرجوي�ان  باي�د  و 
ك�رد.  آش�نا  مجوزه�ا  و  فيل�م  س�اخت  قواني�ن 
حبيب ايل بيگي، معاون نظارت و ارزشيابي سازمان سينمايي 
در گردهمايي مديران آموزشگاه هاي آزاد سينمايي سراسر 
كشور كه در س��الن سينماتوگراف موزه س��ينما برگزار شد، 
درباره مجوز  فيلم هاي توليدي گف��ت: بدون اخذ مجوز هيچ 
فيلمي نمي تواند ساخته شود، البته شايد شما بگوييد ما فيلم 
بدون مجوز ساخته ايم اما اين را در نظر بگيريد كه وقتي شما از 
چراغ قرمز رد مي شويد، پليس شما را جريمه مي كند و با تكرار 
اين كار مسائلي پيش خواهد آمد. از اين جهت خواهش ما از 
آموزشگاه ها اين است كه مديران شان، نوجوانان و جواناني را 
كه وارد آموزشگاه ها مي شوند، با قوانين ساخت فيلم و مجوزها 

آشنا كنند. 
وي ادامه داد: درحال حاضر يكي از مسائلي كه داريم اين است 
كه آموزشگاه ها معمولاً مهارت هاي س��ينمايي، قاب بندي، 
فيلمبرداري و تدوين را آموزش مي دهند اما از آموزش قوانين و 
 مجوزها غافل هستند. به هر حال بچه ها را بايد با اين موضوعات 
اصلي آشنا كنيم و توقع ما اين است كه در كنار آموزش هايي 

كه به هنرجويان مي دهيد به بحث قوانين هم بپردازيد. 
وي افزود: يكي از مهم ترين كارهايي كه بايد انجام ش��ود اين 
است كه فيلمساز قبل از فيلمسازي سال ها بايد با مردم ارتباط 
بگيرد در حالي كه گاه��ي ابتدايي ترين مس��ائل را آموزش 
نمي بيند، دانستن بايدها و نبايدها براي تمام هنرجوياني كه 
مي خواهند در مسير سينما حضور داشته باشند، واجب است. 
وي تأكيد كرد: اگر مي ش��نويم فيلمي توقيف شده است به 
دليل اين است كه قوانين را رعايت نكرده و شايد ما قوانين را 
آموزش نداده ايم. يكي از مسائلي كه مي خواهيم به هنرجويان 

آموزشگاه ها، آموزش داده ش��ود، اين است كه حوزه سينما 
بازار و ش��رايط متفاوتي دارد.  ايل بيگي گفت: من هفت سال 
در س��ينماي جوان بودم و همه اين مسائل را پيگيري كردم. 
از طرفي تلويزيون بايد به اين برس��د كه پيوستگي اي ميان 

دوره هاي مديريتي اش وجود داشته باشد. 
وي بيان كرد: به نظرم مي شود از طريق معاونت توسعه فناوري 
و مطالعات سازمان سينمايي به راهكارهايي در حوزه هايي كه 
گفتم، رسيد و حتماً پيگير خواهيم ش��د. ما به عنوان مرجع 
قانوني در قبال همه آثار توليد شده بايد پاسخگو باشيم و قطعاً 
در همه موارد چنين ملاحظاتي را داريم. به نظرم مي توان بحث 

قانوني را با يك شكل خاص ديد. 
   بازار آموزشگاه ها را كساد نمي كنيم

در بخش ديگري از اين رويداد مه��دي آذرپندار، مديرعامل 
انجمن س��ينماي جوانان ايران نيز درب��اره ارتباط انجمن با 
آموزش��گاه هاي س��ينمايي گفت: عملًا ارتباط چنداني بين 
انجمن و آموزشگاه ها وجود ندارد چون ممكن است اين ارتباط 
به معناي تصدي گري در بخش خصوصي تلقي شود پس جز 
اينكه گاهي اوقات اساتيد مشترك داريم و دوره هايي كه برگزار 
مي كنيم مشترك هستند، ارتباط سيستماتيكي نداريم البته 

شايد در برخي شهرها موازي كاري شود. 
مديرعامل انجمن س��ينماي جوانان ايران عن��وان كرد: در 
اينجا تعبيري ش��د مبني بر اينكه انجمن س��ينماي جوانان 
ايران با آموزش��گاه ها م��وازي كاري دارد ام��ا انجمن از همه 
آموزشگاه ها قديمي تر است، پس شما مي دانستيد وارد چه 
عرصه اي مي ش��ويد و آگاهانه به اين زمين��ه ورود كرديد. ما 
تكليفي به عنوان نهاد دولتي در امر آموزش سينما داريم ولي 
به بخش هايي كه سود و درآمد دارد اصلًا ورود نكرديم، مثلًا 
حوزه بازيگري و گريم يكي از آن حوزه هاست و حق آموزش 
دادن نداريم. ما يك پورتال توليد داريم كه اگر كارتان را ثبت 
كنيم، ملزم به پاسخ دادن هستيم. ما در حوزه توليد هيچ منعي 
براي هيچ كس نداريم و اين طور نيست كه فقط توليداتي براي 

كساني داشته باشيم كه در انجمن آموزش ديده باشند. 
آذرپندار خاطر نش��ان ك��رد: انجمن قبل از انق��لاب هم كار 
مي كرده است. ممكن است در ذهن ش��ما اين جور باشد كه 
آموزش��گاه ها اولويت دارند و بعد انجمن ش��كل گرفته است 
كه درست نيست. ما تكليفي در حوزه آموزش سينما داريم 
و نمي توانيم بگوييم به خاطر آموزشگاه ها، آموزش را تعطيل 

مي كنيم. 

در نشست »سينما و هوش مصنوعي، امكانات و كاربردها« مطرح شد
هوش مصنوعي يك نوع امتداد هوش انساني است

      نويد پارسا
ه�وش مصنوع�ي در واق�ع ش�كلي از ت�داوم ه�وش آدمي 
اس�ت كه اتوماس�يون آن ب�ا ي�ك خودآم�وز و خودپروري 
جدي�د هم�راه اس�ت اما س�ؤال اينجاس�ت ك�ه آي�ا هوش 
مصنوع�ي مي توان�د ب�ه عن�وان ي�ك ه�وش عم�ل كند؟

نشست تخصصي و آموزشي »س��ينما و هوش مصنوعي، امكانات 
و كاربردها« با حضور س��عيد اسدي، مسعود س��فلايي و اميررضا 

معتمدي در سالن فردوس موزه سينما برگزار شد. 
سعيد اسدي در ابتداي نشست كاربردها و امكانات هوش مصنوعي 
گفت: هوش مصنوعي يك تكنولوژي نوين است و يك ابزار يا يك 
وسيله نيست. در واقع هوش مصنوعي امكان و وسيله اي است كه در 
حوزه سايبري، اينترنت و ابزارهايي كه در حوزه اينترنت هستند كار 
مي كند. ما پيش از اين با يك اتوماسيون روبه رو بوديم كه در واقع 
اعمال و ارائه آن بود. هوش مصنوعي خود مي آموزد و امكاناتي را در 
اختيار ما قرار مي دهد. اين هوش فرصت فوق العاده اي را در اختيار ما 

قرار مي دهد اما با تهديدهايي هم همراه است.  وي ادامه داد: هوش 
مصنوعي با قوانين و قواعدی معين اعمال مي شود و مسئله اي كه 
هوش مصنوعي به عنوان تهديد مطرح مي كند، ممكن است حتي در 
شغل هاي ديگر هم از بين برود، مخصوصاً در حوزه فيلمنامه نويسي، 
توليد، پس از توليد، تدوين تا جلوه هاي هوش مصنوعي. همچنين 
ممكن است هوش مصنوعي برخي از مشاغل را تحت تأثير قرار بدهد 
و ش��ما وقتي الان هم بخواهيد با هوش مصنوعي در ارتباط باشيد 

سؤال هاي متفاوتي پيرامون اين حوزه داريد. 
اس��دي افزود: بنابراين هوش مصنوعي نيازمند دستورالعمل هاي 
ماس��ت تا بتواند پاس��خ بدهد. هوش مصنوعي فعلًا يك رويكرد 
گذشته گرا دارد كه اين ديتاها در فضاي مجازي موجود است. فرض 
كنيد شما الگوهايي داريد كه اين الگوها و سبك ها را هوش مصنوعي 
مي شناسد. براي مثال اگر ش��ما فيلمنامه اي را به هوش مصنوعي 
بدهيد مي تواند استوري بورد كند اما اين كار مطابق با استايل آن كار 
است.  وي بيان كرد: هوش مصنوعي يك نوع امتداد آدمي است و 
چيزي نيست كه شما بتوانيد آن را ببينيد. يك زماني هست كه شما 
مي توانيد سروري را نگاه كنيد اما هوش مصنوعي كجاست؟ معتقدم 
هوش مصنوعي هوشي انساني است. در واقع هوش مصنوعي تداوم 
آدمي است. يك زماني انسان با نيروي بدني خود كار مي كرد و نيروي 
خود را به چرخ ها مي داد اما اكنون در يك سري از شغل ها متفاوت 
شده است. همچنين هوش مصنوعي در واقع شكلي از تداوم هوش 
آدمي است كه اتوماسيون آن با يك خودآموز و خودپروري جديد 
همراه است اما سؤال اينجاست كه آيا هوش مصنوعي مي تواند به 

عنوان يك هوش عمل كند؟

    دریچه

    رویداد

   مصطفي شاه كرمي
دبي�ر چهل ودومين جش�نواره فيل�م فجر 
در حالي از حضور اعضاي س�تاد جش�نواره 
س�ال گذش�ته در اي�ن دوره خب�ر داد ك�ه 
گاف هاي عجيب و غري�ب لوح هاي اهدايي 
آن س�تاد در مراس�م اختتامي�ه ب�راي آن 
روي�داد حاش�يه هاي زي�ادي ايج�اد كرد. 
ماجراي لوح هاي اهدايي در مراس��م اختتاميه 
فجر س��ال گذشته، زمينه تمس��خر و هجمه به 
كل جش��نواره را در فضاي رس��انه اي و مجازي 
ايجاد كرد. بروز اين اشتباه عجيب از سوي تيمي 
كه چندين دوره جش��نواره در فجر مس��ئوليت 
اجرايي داش��تند اقدامي غيرقابل قب��ول بود. با 
اين حال دبير جشنواره فجر كه سال گذشته نيز 
اين مسئوليت را داشت باز هم به همان تركيب 
اطمينان كرده اس��ت؛ تركيبي كه به طور كامل 
در دولت هاي يازدهم و دوازدهم نيز با جشنواره 
فجر همكاري مي كردند. بنابراين مي توان انتظار 
شعبده بازي! و شگفتانه هاي ديگري از اين تركيب 
در دوره چهل ودوم هم داشت. در عين حال اميني 
از راه ان��دازي بخش ويژه فلس��طين و همچنين 
استقبال خوب فيلمسازان كشورمان از جشنواره 
فجر و ثبت نام بيش از ۱۰۰ اثر در بخش ملي اين 

رويداد نيز خبر داده است. 
مجتبي اميني دبير چهل ودومين جشنواره فيلم 
فجر درباره شرايط فعلي اين دوره از جشنواره گفت: 
آثار متنوعي به جشنواره رسيده و از كارگردانان 
قديم و جديد در اين دوره حضور خواهند داشت 
و بيش از ۱۰۰ اثر در بخش ملي ثبت نام كرده اند. 
دس��ت به تركيب س��تاد هم نزديم و چند نفري 
هم اضافه ش��دند، براي مثال سيمون سيمونيان 
در دبيرخانه جشنواره و مسعود نجفي در روابط 

عمومي جشنواره حضور خواهند داشت. 
    اصرار فجر براي 2 بار گزيده شدن 

از يك سوراخ
ابقا و استقرار تيم ستادي جشنواره سال گذشته 
در حالي از سوي اميني اعلام شده كه گاف بزرگ 
همين تيم در بحث لوح هاي اهدايي به برندگان 
به خصوص اقدامي كه در متن لوح ديپلم افتخار 
هومن برق نورد اتفاق افتاد اعتبار جش��نواره را با 

چالش روبه رو كرد. ماجرا از اي��ن قرار بود كه در 
مراس��م اختتاميه چهل ويكمين جشنواره فيلم 
فجر، »هومن برق نورد« موفق به دريافت ديپلم 
افتخار نقش مكمل مرد جش��نواره فجر شد اما 
تصويري كه از اين لوح در فضاي مجازي منتشر 
شد نشان مي داد كه اولاً اسم هومن برق نورد در 
اين ديپلم افتخار به صورت دستي و كاملًا بدخط 
نوشته شده، ثانياً اينكه اين لوح بدون امضاي دبير 
جشنواره به او اهدا ش��ده بود؛ در واقع يك كاغذ 
بي ارزش كه هر كسي مي تواند با يك جست وجوي 
اينترنتي يا  طراحي آن با استفاده از نرم افزارهاي 
موبايلي، كسب س��يمرغ يا  حتي دريافت نشان 

درجه يك هنري را به خودش اهدا كند!
آنچه بروز اين اش��تباه و پذيرفتن س��هوي آن را 
عجيب و مش��كوك مي كرد حضور تيم ستادي 
جش��نواره بود. چه اينكه اعضاي اين تيم اولاً به 
دليل حضور متعدد در ستاد جشنواره هاي قبلي و 
ثانياً مدعاي حرفه اي بودن بايد طوري امور را اداره 
مي كردند كه دست كم حاشيه هايي از اين دست 
رقم نخورد. يك جمله معروف فوتبالي وجود دارد 
كه »مربي به تركيب برنده دست نمي زند«، با اين 
حال ظاهراً دبير جشنواره چهل ودوم مايل است با 
وارونه كردن اين گزاره به تركيب تيم بازنده! دست 
نزند و به همگان ثابت كند قرار است دو بار از يك 

سوراخ گزيده شود. 
   استقبالي فراتر از انتظار

اميني در بخش ديگري از صحبت هايش با تأكيد 
بر اينكه جشنواره بين المللي فيلم فجر چند ماهي 
است كه كارش را آغاز كرده، افزود: امسال ارسال 
آثار به دبيرخانه در بخش هاي ملي و بين الملل 
۳۰آبان به كار خود پايان داد و اين آخرين زمان 
مهلت ارسال آثار بود. آثار متنوع و چشمگيري در 
اين دوره به دبيرخانه جشنواره ارسال شده است. 
ما انتظار نداشتيم كه امسال از جشنواره فجر تا 
اين اندازه استقبال شود و هنرمندان صاحب آثار 
و فيلمسازان تا اين اندازه اثر توليد كرده باشند و 

تلاش كنند تا آثارشان به جشنواره برسد. 
وي اظهار داش��ت: در بخش مل��ي بيش از ۱۰۰ 
اثر ثبت نام كرده اند. اين در حالي اس��ت كه سال 
گذشته ۷۵ اثر براي حضور در جشنواره ثبت نام 

كرده بودند. در روز هاي آينده هم گزارش بخش 
بين الملل را اعلام خواهيم كرد. دو بخش ملي و 
بين الملل از سال گذشته ادغام شد و امسال هم به 

همين شكل است. 
دبير جشنواره فيلم فجر خاطرنشان كرد: امسال در 
ژانر هاي مختلف اثر خواهيم داشت و فيلمسازان 
صاحب نام و اس��اتيد خوب كشورمان آثار خوبي 
را به جشنواره ارس��ال كرده اند. فيلمسازان اول 
موفق كه آثار خوب و موفقي ارائه كرده اند در اين 
دوره از جشنواره حضور دارند. حضور فيلم اولي ها 
نويدبخش جريان پويا و تازه نفس��ي در صنعت 
فيلمسازي است؛ ما مي خواهيم شرايط خوبي را 
براي فيلم اولي ها فراهم كنيم و در آينده نزديك 
اتفاقات خوبي در جشنواره براي شان رقم خواهد 
خورد و اعتماد ويژه اي به فيلم اولي ها در جشنواره 

امسال خواهد شد. 
    امتيازات حضور در جشنواره

وي با اش��اره به اينكه آيين نامه جش��نواره فجر 
مش��خص اس��ت و زمان بندي ه��ا در آيين نامه 
جش��نواره اعلام ش��ده، تأكيد كرد: ما طبق اين 
زمان بندي ها حركت كرديم تا ش��اهد برگزاري 
يك جشنواره منظم باشيم. وقتي صاحب يك اثر 
هنري در رويدادي ثبت نام مي كند و آيين نامه اي 
را مي پذي��رد از نظ��ر قانوني موظف اس��ت كه 
ضوابط و مق��ررات آن آيين نام��ه را رعايت كند. 
تصميم گيري ها نس��بت به يك اثر طبق همان 

آيين نامه انجام مي گيرد. 
درباره سخنان دبير جشنواره فجر در كنار حضور 
پررنگ و مثبت فيلمسازان كشورمان در اين دوره 
از جشنواره كه اقدامي قابل تحسين است نكته قابل 
اشاره و مثبت ديگر اين دوره مي تواند هماهنگي 
بين تيم برگزار كننده و مسئولان سازمان سينمايي 
در اولويت بخشي فصول اكران باشد. چه اينكه چند 
روز پيش روح الله سهرابي، مديركل دفتر نظارت 
بر عرض��ه و نمايش فيلم گفته ب��ود: »فيلم هايي 
براي اكران نوروزي انتخاب خواهند ش��د كه در 
چهل  و دومين جشنواره فيلم فجر حضور داشته 
باش��ند. از ابتداي روي كار آمدن دولت سيزدهم، 
سازمان س��ينمايي تلاش كرده اس��ت در تعامل 
سازنده با خانواده سينما، راه حل مناسبي براي حل 
مشكلات پيش رو ارائه دهد.« سهرابي تصريح كرده 
بود كه با تدابير انجام شده، ثبات و آرامش به حوزه 
سينما بازگردد و حوزه هاي توليد و پخش سينما 
رونق يافته و اقتصاد سينما كه مي تواند پيشران 
رش��د كيفي و تعالي سينما باش��د، در وضعيتي 

مناسب و قابل قبول قرار بگيرند. 
مجتبي اميني در مورد توجه به مس��ئله كشتار 
مردم بي دفاع فلس��طين و غزه در اي��ن دوره از 
جشنواره اظهار داش��ت: ما در حال برنامه ريزي 
درباره تولي��د برنامه با موضوع ظلم س��نگين و 
عجيبي كه در غزه رخ داده هس��تيم. تمهيداتي 
در نظر گرفته ايم تا امسال در جشنواره بين المللي 
فيلم فجر بخش ويژه اي درباره فلسطين اشغالي 
و ظلمي كه در حق مردم اين منطقه شده است، 

داشته باشيم. 

امام باقر عليه السلام:
دانش، ميوه هاى بهشت است و مونس 

تنهايى
اعلامُ الدين: ص ٣٠2

دبير چهل ودومين جشنواره فيلم فجر از ثبت نام بيش از ۱٠٠ فيلم براي حضور در جشنواره 
امسال خبر داد و اينكه در اين دوره در ژانر هاي مختلف اثر خواهيم داشت
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از حفظ تركيب »حاشيه ساز« 
تا اقبال فيلمسازان 

     سینما

تمجيد از »مدار صفر درجه« فتحي و »بازمانده« سيف الله داد 
     فرزين ماندگار

 در نشس�تي ك�ه با عن�وان »فلس�طين در ق�اب نقره اي« ب�ا حضور 
جمال ش�ورجه، منوچهر محمدي و جواد اردكاني در موزه س�ينماي 
ايران برگزار ش�د، فيلمس�ازي با موضوع فلس�طين بررس�ي ش�د. 
جمال ش��ورجه، كارگردان و تهيه كننده سينما با اش��اره به دوران جنگ 
تحميلي ايران و عراق گفت: جنگ نعمت خفيه اي بود كه بر ما تحميل شد و 
حالا آثار اين بركت را مي بينيم چون باعث شد پيشرفت هاي معنوي و نظامي 
داشته باشيم.  وي با گراميداشت ياد س��يف الله داد، اظهار كرد: او بهترين 
فيلم با محوريت فلسطين را ساخت. امشب منوچهر محمدي، تهيه كننده 
»بازمانده« در جمع ما حضور دارد و من هميش��ه دوست داشتم با ايشان 
كار كنم. يادم مي آيد گروهي از الجزاير آمدند و خواستند فيلمي با عوامل 
ايراني بسازند و براي اين ما را فراخواندند. در همان جا دعا مي كردم منوچهر 
محمدي به عنوان تهيه كننده حضور داشته باشد چون كار را بلد بود اما گروه 

الجزايري مناسبات توليد را بلد نبودند. 
ش��ورجه ضمن اداي احترام دوباره به س��يف الله داد گفت: مطمئنم فيلم 
سينمايي »بازمانده« توشه راه سيف الله داد است و جزو توفيقات او در آن 
دنياست.  وي با بيان اينكه مشكل اصلي اين است كه ما برنامه و سياستگذاري 
مشخصي نداريم، گفت: متأسفانه درباره ساخت فيلم با موضوع فلسطين 
ايده هاي لازم و كافي نداريم. اگر من جاي مدي��ران فرهنگي بودم با آقاي 
محمدي گفت وگو مي كردم و بودجه اي در اختيارش قرار مي دادم تا درباره 
مسئله فلس��طين اثري خلق كند چون او در اين حوزه تجربه هاي زيادي 

دارد. 
شورجه خاطرنش��ان كرد: همه ما به ياد داريم كه امام خميني )ره( گفت 
فلسطين موضوع اول ماست پس چرا امروز اين موضوع عقب افتاده است. ما 

بايد تا به امروز ۱۰ فيلمنامه درباره فلسطين آماده مي كرديم اما هنوز سريال 
»مدار صفر درجه« كه چندين سال پيش ساخته شده است، پخش مي شود 
البته نبايد از ياد ببريم كه اين سريال يك س��ريال خوب و جذاب است كه 
ريشه هاي شكل گيري اسرائيل را نشان مي دهد. به نظرم بايد جوانان در كنار 

باتجربه ها قرار بگيرند و در اين زمينه كاري كنند. 
در ادامه اين نشست، منوچهر محمدي، تهيه كننده فيلم »بازمانده« نيز بيان 
كرد: من چه در فيلمسازي چه در زندگي روش��ي دارم و آن خلاف جريان 
آب شنا كردن است. اظهار دردي نسبت به فضاي رسانه اي كشور دارم كه 
اين روزها حول محور غزه است، چون با پيش آمدن موضوعي يك فضاي 
هيجاني ايجاد و جوامع دچار تطور مي شوند. مثلاً چه بسيار موضوعاتي كه در 
دوره اي پذيرفته شده اند اما در دوره اي ديگر دچار »اما و اگر« مي شوند و من 
آن را طبيعي مي دانم اما نخبگان و صاحبنظران بايد بخشي از اين موضوعات 
را مرتفع كنند. متأسفانه رس��انه هاي ما دچار يك فضاي عاطفي هستند 

كه درست نيس��ت .  محمدي گفت: زنده ياد علي حاتمي در يكي از آثارش 
ديالوگي دارد كه مي گويد »هنر مزرعه بلال نيست« هنرمند خودش بايد 
دغدغه داشته باشد. من بنا به دلايلي كه مبسوط است چهارگانه اي ساختم 
چون حس كردم شكافي بين روحانيت و نسل جوان ايجاد شده است و بايد 
كاري كنم .  وي با اشاره به فيلمسازي در حوزه فلسطين عنوان كرد: دوستان 
زيادي در حوزه فلسطين كار كرده اند اما آنچه باعث ماندگاري »بازمانده« 
شد اين بود كه ما پروپاگاندا نكرديم و اين فيلم واقعاً سينما بود. با صراحت 
مي گويم اگر الان ۱۰۰ ميليون دلار به من بدهند فيلمي درباره فلسطين 
نخواهم ساخت چون اين خيانت به خودم و فلسطين است زيرا بايد ابتدا به 
خوبي روي موضوع مسلط شوم. موضوع فلسطين به قدري مهم است كه 

بدون تحقيق و اطلاعات كامل نبايد سراغ آن رفت. 
محمدي در ادامه بيان داشت: يك سناريو به شدت شاعرانه درباره فلسطين 
دارم چون فكر مي كنم اين ميزان فاجعه در فلسطين باعث شده است كه 

ديگر درام ظرفيت پرداختن به اين موضوع را ندارد. 
در ادامه جواد اردكاني، كارگردان سينما نيز گفت: ما هنوز به جرياني به نام 
»جريان سينمايي فلسطين« نرسيده ايم حتي درباره موضوعات منطقه اي 
هم به چنين نگاهي نرسيده ايم. ما تنها يك سري فيلم توليد كرده ايم كه آنها 
هم حاصل سياستگذاري مدون نيست بلكه حاصل اراده افراد است زيرا براي 

چنين امر مهمي ساختاري مناسب نداريم. 
 كارگردان فيلم »قناري« عنوان كرد: جالب است خاطره اي بگويم؛ در آخرين 
ماه هايي كه ماجراي داعش در سوريه رقم مي خورد، حاج قاسم جلسه اي با 
مديران فرهنگي داشت و گفت من نگرانم جغرافيا را ببريم و تاريخ را ببازيم، 
چون ما در رسانه  ضعيف هستيم. اگر قرار است نگراني حاج قاسم مدنظر قرار 

بگيرد بايد كارهايي اساسي در اين زمينه انجام شود. 

 كتاب بيانات رهبر انقلاب
 درباره صهيونيسم منتشر شد

»رو به پايان« در كتابفروشي ها
كتاب بيانات رهبر معظم انقلاب درباره صهيونيس�م از سوى 
انتش�ارات انقلاب اس�لامي منتش�ر و راهي بازار نش�ر شد. 
كتاب »رو به پايان« شامل بيانات حضرت آيت الله العظمي خامنه اي 
)مدظله العالي( درباره صهيونيسم به تازگي از سوي انتشارات انقلاب 

اسلامي منتشر و روانه بازار نشر شده است. 
مطالب كتاب »رو به پايان« از مطالعه  كل گفتارها و نوشتارهاي 
مرتبط با موضوع از س��ال ۱۳48 گردآوري و تنظيم شده است. 
تحقيقات صورت گرفته براي تدوين اين كتاب، محدود به مواضع 
معظم له پس از رهبري نبوده و مواضع ايش��ان در زمان رياس��ت 

جمهوري و حتي پيش از آن نيز مورد بررسي قرار گرفته است. 
اين كتاب ۵68 صفح��ه اي، در پنج بخش اصلي »صهيونيس��م 
شجره  خبيثه«، »غده  سرطاني«، »توطئه  فراموشي«، »جراحي 
غده  س��رطاني« و »تقابل ايدئولوژيك« در ۲۳ فصل ارائه ش��ده 
است. از نظر محتوايي، مطالب كتاب به دو قسمت اساسي و كلي 
تقسيم مي شود. قسمت اول، دشمن شناسي و بصيرت مسلمانان 
دنيا در قبال شناخت دشمن و ش��ناخت سياست ها، راهبردها و 
تاكتيك هاي اين جبهه در مقابل جريان حق است كه بخش هاي 
اول، دوم و س��وم به اين مطالب اختصاص دارد و قسمت دوم كه 
راه مقابله با اين شجره  خبيثه است، در بخش هاي چهارم و پنجم 

بحث شده است. 
كتاب »رو به پايان« در مؤسسه فرهنگي حديث لوح و قلم تدوين 
شده، يك نوبت در س��ال ۱۳9۲ با عنوان »توهم سلطه« از سوی 
انتشارات انقلاب اسلامي منتشر شده بود و اكنون پس از اعمال 
برخي تغييرات، با عن��وان، صفحه آرايي و ط��رح جلد جديد در 

دسترس علاقه مندان قرار گرفته است. 

 برگزاري رويداد هنري رسانه اي 
»فتح خون«

روي�داد هن�ري رس�انه اي »فت�ح خ�ون« ب�ا حض�ور 
هنرمن�دان و اصحاب رس�انه داخل�ي و خارجي در س�الن 
بصي�رت مجتم�ع فرهنگ�ي ۱٣ آب�ان برگ�زار مي ش�ود. 
به گزارش »جوان«، رويداد هنري رسانه اي »فتح خون« از سوی 
بنياد فرهنگي روايت فتح در راس��تاي حماي��ت از مردم مظلوم 
فلسطين و بزرگداشت خبرنگاران شهيد غزه با حضور هنرمندان و 
اصحاب رسانه داخلي و خارجي امروز )شنبه( در مجتمع فرهنگي 
۱۳ آبان برگزار مي شود.  اين برنامه امروز از ساعت ۱۵ تا ۱۷:۳۰ در 
سالن بصيرت واقع در تهران، خيابان طالقاني، مجتمع فرهنگي ۱۳ 

آبان )لانه جاسوسي امريكا( برگزار مي شود. 

نمايش »شيرسنگي«
 در خانه انديشمندان علوم انساني

جلس�ه اك�ران و نق�د و بررس�ي فيل�م س�ينمايي »ش�ير 
س�نگي« ب�ه كارگرداني »مس�عود جعف�ري جوزان�ي« در 
خانه انديش�مندان علوم انس�اني در تهران برگزار مي شود. 
انجمن حقوق شناسي و گروه حقوق خانه انديشمندان علوم انساني 
با مشاركت مؤسسه فرهنگي، هنري »جوزان فيلم«، ۳۷ سال پس 
از اكران عمومي موفقيت آميز فيلم س��ينمايي »شير سنگي« از 
ساخته هاي ماندگار »مس��عود جعفري جوزاني«، جلسه اكران 
اختصاصي و نقد و بررسي اين اثر سينمايي را از منظر مردم شناسي، 
جامعه شناسي، فلسفه حق و حقوق عمومي در ساعت ۱6 تا ۲۰ 

امروز )شنبه( در خانه انديشمندان علوم انساني برگزار مي كند. 
در اين مراس��م، كه از نس��خه اصلي و بازيابي ش��ده پوستر فيلم 
سينمايي »شير سنگي« اثر زنده ياد استاد »مرتضي مميز« رونمايي 
خواهد شد، دكتر »مصطفي ملكيان« پژوهشگر، دين پژوه و استاد 
فلسفه و اخلاق، دكتر »حسن وكيليان« دانشيار دانشكده حقوق و 
علوم سياسي دانشگاه علامه طباطبايي، دكتر »داريوش رحمانيان« 
دانشيار دانشكده ادبيات دانشگاه تهران و سردبير مردم نامه، دكتر 
»سجاد فتاحي« جامعه شناس و پژوهشگر سيستم هاي حكمراني 
و همچنين »مسعود جعفري جوزاني« فيلمنامه نويس و كارگردان 
فيلم سينمايي »شير سنگي« سخنراني مي كنند.  جلسه اكران 
اختصاصي و نقد و بررسي فيلم سينمايي »شير سنگي«، در خانه 
انديشمندان علوم انساني واقع در خيابان استاد نجات اللهي )ويلا(، 

نبش خيابان ورشو در شهر تهران برگزار مي شود. 
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